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Par valdes darbu

} Iepriekšējā	atskaites	gadā	valdes	darbs	ir	
novērtēts	ar	7,5	ballēm

} Valdes	darbība	vērtējama	kā	stabila	

2.lpp.

Nacionālās padomes atzinums



} Vajadzētu	nodrošināt	iekšējo	disciplīnu,	
publicēt	sēžu	protokolus	mājas	lapā.	Citādi	
pēc	laika	aizmirst	un	termiņā	netiek	izdarīts	(citāts	
no	iepriekšējā	gada	Ziņojuma)

} Pietrūkst	darba	ieguldījums	jomā,	kas	vērsta	uz	
organizācijas	tālāko	attīstību	

3.lpp.



} Pietrūkst	ātra	un	skaļa	reakcija uz	aktualitātēm.	Valdes	un	
Nacionālās	padome	sapulcēs	ir	runāts	par	lietām,	kas	mūs	
satrauc.	Bet	aktīva	tālākā	darbība risinājumu	vai	izmaiņu	
atrašanai	nav	bijusi	pietiekama	(sakarā	ar	Ieroču	aprites	
likumu	par	ieroču	kategoriju	izpratni	no	VP	puses)

} Ir	atklāti,	spēcīgi	jāuzstājas	un	jāpanāk	to	valstiski	
regulējošo	normu	izmaiņas	likumdošanā,	kas	apdraud	
medību	saimniecību	un	medījamo	dzīvnieku	ilgtspējību.	
“Ja	ir	sanācis,	ka	automašīna	ir	iebraukusi	grāvī,	tad	
nevajag	ar	to	turpināt	dragāt	uz	priekšu	pa	grāvi,	tā	ir	
jāizvelk	atpakaļ	uz	ceļa”	

4.lpp.



Turpmāk svarīgākais

} Strādāt,	lai	rastu	iespēju	jauniešiem	no	16	g.v.	
piedalīties	medībās	kopā	ar	pieredzējušu	mednieku
(citāts	no	iepriekšējā	gada	Ziņojuma)

} Projekts	par	iecirkņu	robežlīgumiem		– atbalsta	visi	
reģioni	...	atviegloti	uzelpos	mednieki	un	VMD...
(citāts	no	iepriekšējā	gada	Ziņojuma)

5.lpp.



2016. gads reģionos

} Madonas	reģionā	mežacūkas	sāk	atgriezties

} Dienvidkurzemē	ĀCM	vēl	nav

} Zemgalē	pagājušais	gads	bija	saistīts	ar	strauju	ĀCM	
ienākšanu,	daudzi	nebija	tam	gatavi	

6.lpp.

ĀCM



} Reģiona	īpatnība	ir	lielie	lauksaimnieki,	kas	veido	
nelielus	medību	iecirkņus	uz	savām		lauksaimniecības	
zemēm.	Pēc	tam	cenšas	noslēgt	koplīgumus,	lai	varētu	medīt	
limitētos	medījamos	dzīvniekus.	Bet	mednieku	kolektīvi	tos	
atsakās	parakstīt.	Rezultātā	daži	mazie	iecirkņi	ir	
pievienojušies	lielajiem,	bet	daži	tiesājas ar	lielajiem	
mednieku	kolektīviem.	

} Starp	LMS	biedriem	ir	izveidojušās	pozitīvi	vienojošas	
attiecības.	Sevišķi	aktīva	ir	Dobeles	nodaļa,	kas	sarīkojusi	
saviem	klubiem	svētkus	un	trofeju	izstādi.	

7.lpp.

Zemgales reģions 



} Reģionā	ir	sakārtojušās	VMD attiecības	ar	
mednieku	klubiem.	“VMD	strādā	perfekti,	nav	
nekādu	muļķību”

} “Viss	iet	uz	labo	pusi”		- mednieku	klubos	stājas	
aizvien	jaunimednieki,	kā	arī	mednieces!	

8.lpp.

Madonas reģions 



} Reģionā	lielu	neizpratni	medniekos	rada	VMD
aktivitātes,	samazinot	limitēto	medījamo	
dzīvnieku	nomedīšanas	skaitu.

} IEROSINĀJUMS:
Izstrādāt	sistēmu,	kā	katram	reģionam	sabiedrisku	
aktivitāšu	veikšanai	no	kopējā	LMS	budžeta	iedalīt	
līdzekļus	balvu	atribūtiku	iegādei.	

9.lpp.

Austrumlatgales reģions 



} LMS	vārds	Sēlijā	izskan	bieži	un	paši	mednieki	 lepojas ar	LMS	
simboliku.	Reģiona	mednieki	 ir	iegādājušies	200	oranžās	cepurītes	
ar	LMS	logo.	Tās	nēsā	ar	prieku.	Tāpat	reģionā	ar	LMS	starpniecību	
izpārdotas	medniekiem	70	grāmatas “Vilku	mednieku	piezīmes”.

} Reģiona	vadītājs	ar	sēliešiem ir	apmierināts,	neko	daudz	no	tiem	
neprasa,	tie	paši	par	sevi	ir	ļoti	aktīvi ikdienas	LMS	dzivē.	Reģionā	
regulāri	notiek	informācijas	apmaiņa.	Sevišķi	aktīvi	ir	mednieki	no	
bijušā	Jēkabpils	rajona.	 Ja	pēkšņi	tiek	izsludinātas	vilku	vai	lūšu	
medības,	1,5	stundas	laikā	uz	tām	spēj	ierasties	40-80	mednieki.	

}

} “Ja	nekas	nenotiek,	tad	kādam	jau	tas	jādara”,	saka	reģiona	vadītājs	
M.Bondars	un	ir	gatavs	strādāt	pie	projektiem,	kas	svarīgi	ne	tikai	
sēliešiem,	bet	visas	Latvijas	medniekiem	

10.lpp
.

Sēlijas reģions 



} Reģiona	īpatnība	ir	tā,	ka	katru	gadu	ledus	izkūst	2	nedēļas	
vēlāk	nekā	citviet.	Rezultātā	bebru	pavasara	medības	saīsinās,	
nav	iespējams	novērst		bebru	postījumus.

} Arī	reģiona	mednieki	ir	ziemeļnieciskāki	– grūti	sapulcināmi	
uz	sapulcēm	un	semināriem.	Bet	toties	ļoti	aktīvi	un	ātri	spēj	
ierasties	uz	neparedzētām	vilku	medībām	vai	lūšu	medībām.	

} Satraukumu	rada	Latvijas	brīvie	mednieki,	kas	slēdz	līgumus	
par	nelimitēto	medījamo	dzīvnieku	medīšanu	ar	zemes	
īpašniekiem	lielo	medību	iecirkņu	iekšienē.	Tādēļ	ar	nepacietību	
gaida	izmaiņas	likumdošanā	par	iecirkņa	ārējo	robežu	ieviešanu.

11.lpp.

Ziemeļaustrumu reģions 



} Reģionā	80% no	visiem	mednieku	klubiem	ir	LMS	biedri.	
Lai	koordinētu	lielo	biedru	skaitu,	reģions	savu	darbību	
praktizē		3	apakšreģionos	pa	Kuldīgas,	Saldus	un	
Liepājas	bijušo	reģionu	robežām.	

} Reģionā	tagad	izveidotas	jau	3	selektīvās	briežu	medīšanas	
apvienības.	Pirmā	tika	izveidota	pirms	10	gadiem,	
2007.gadā	šajā	apvienībā	tika	nomedīts	1	briežu	bullis	ar	
zelta	ragiem,	bet	2017.	gadā	pateicoties	apvienības	
paveiktajam,	15	briežu	buļļi	ar	zelta	ragiem!

12.lpp
.

Dienvidkurzemes reģions 



} Reģionā	gada	laikā	notiek	vairākas	trofeju	izstādes,	izglītojoši	
semināri,	ir	izbūvēta	šautuve,	notiek	klubu	ikgadējie	šaušanas	
prasmju	pārbaudījumi,	kā	arī	šaušanas	sacensības.

} Reģiona	mednieki	pēc	dabas	dienvidnieciskāki	– par	labu	
ideju	reizēm	gatavi	pat	izkauties,	bet	gala	rezultāts	visos	
gadījumos	esot	pozitīvs.	

} Uzskata	par	svarīgu	robežu	līgumu	iestrādi	likumdošanā.	

13.lpp
.

Dienvidkurzemes reģions 



} Reģionā	bez	tradicionāliem	semināriem	ir	noticis	
netradicionāls	seminārs	– par	medību	tradīcijām.		Ir	
pieteikušies	entuziasti,	kas	apgūs	un	pielietos	medību	procesā	
mežraga	medību	signālus.

} Reģionā	iepriekšējo	medību	sezonā	briežu	medībās	ar	teļa	
licenci drīkstēja	medīt	govi	un	otrādāk.		Kāds	no	tā	ieguvums,	
spriedīs	reģiona	mednieki.	

} Briežu	selektīvas	medīšanas	principi	pakāpeniski	sāk	iedzīvoties.	
Mednieki	sāk	saprast,	ka	ieguvums	no	selekcijas	ir	gana	
liels	un	tā	ieviešana	neprasa	pārāk	daudz	līdzekļu,	galvenokārt	
medniekam	pirms	šāviena	liekot	padomāt.	

14.lpp
.

Ziemeļkurzemes reģions 



} Reģionā	aktīvi	tiek	apmeklēti	LMS	ceļojošā	kausa	
sacensībasmedību	šaušanā,	kā	arī	vairāki	
mednieku	izglītojošie	semināri.

} Reģionā	liela	uzmanība	tiek	vērsta	uz	
robežlīgumu	ātrāku	aktualizēšanu	un	iespēju	
jauniešiem	no	16	gadu	vecuma	likumīgi	
iesaistīties	Latvijas	mednieku	rindās.	

15.lpp
.

Rīgas reģions 



} Reģionā	3	klubiem	ir	izdevies	piesaistīt	LEADER projektu	
finansējumu:

1.	Višķos	tiks	būvēta	jauna	šautuve	SK-35	un	SK-100	
mērķiem.	Būs	vieta,	kur	trenēties	un	kārtot	mednieku	
eksāmenu;

2.	Tiks	veidota	mednieku	māja	ar	semināru	telpām;
3.	Daugavpilī	– taps	mednieku	izglītības	centrs.	

} Reģionā	noticis	izglītojošs	seminārs,	trofeju	izstāde	un	5.x	
mednieku	stafete	Dagdas	novadā.

16.lpp
.

Dienvidlatgales reģions 



} Grūti	klājas	tiem	medību	iecirkņiem,	kuriem	nav	LVM	
meži.	Pateicoties	likumdošanai,	ir	radusies	situācija,	kad	
medību	tiesību	līgumus	klubi	cenšas	noslēgt	nosacīti	
svešās	teritorijās.	Veidojas	mednieku	savstarpējie	kari	
par	medību	platībām.

} Kad	kāds	tiek	uzrunāts,	lai	kļūtu	par	jaunu	biedru	LMS	
organizācijā,	dažkārt	tas	atbild:	“Tagad	jau	viss	iet	savās	
sliedēs,	priekš	kam	man	jāstājas!”	

17.lpp
.

Dienvidlatgales reģions 



} Reģionā	izveidotas	3	PVD	atzītas	medījumu	
pirmapstrādes	vietas.	Notikuši	2	semināri	par	savvaļas	
dzīvnieku	slimībām,	medījumu	gaļas	higiēnu	un	pārtikas	
drošību.	

} Ir	paredzēts	izbūvēt	šautuvimedību	šaušanai	Drustos.

} Drustu	kultūras	namā	tika	sarīkota	reģiona	gada	sapulce	ar	
mednieku	balli.	

18.lpp
.

Ziemeļvidzemes reģions 




